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REVISTA PRESEI 
 

Anunţul de ULTIMĂ ORĂ al ministrului Muncii despre fondul de pensii după trecerea contribuţiilor la angajaţi 
Deficitul la fondul de pensii a scăzut la jumătate în 2018 față de 2017, după trecerea contribuţiilor sociale din 
sarcina angajatorului în cea a angajatului, susține ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu. 
Prezentă într-o emisiune realizată chiar din biroul ei de postul de televiziune RTV,  Vasilescu a declarat că „Nu 
trebuie să panicăm pe nimeni.  Noi avem bani de pensii şi de salarii puşi în bugetul de stat pe nişte cifre 
prognozate. De aici am pornit cu transferul contribuţiilor din cauza datornicilor. Erau două milioane de persoane 
care aveau datorii la pensii şi la sănătate, pentru că nu se plătea de către angajatori. (...) Vă spun pe cifre, 890 de 
milioane de euro în primul trimestru al lui 2017, 400 de milioane de euro în primul trimestru al lui 2018 deficit", a 
declarat Vasilescu. 
În ceea ce priveşte creşterea punctului de pensie, ministrul Muncii a declarat că pensiile vor fi indexate din nou 
anul viitor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Proteste în Bucureşti şi în ţară | Câteva mii de persoane au protestat în Piaţa Victoriei. Au fost şi tensiuni între 
manifestanţi şi jandarmi / Mesajul lui Iohannis către protestatari 
Câteva mii de persoane au protestat, sâmbătă, în Piaţa Victoriei, manifestanţii acuzând coaliţia PSD-ALDE că nu şi-
a respectat promisiunile din campania electorală şi că îndepărtează ţara de standardele europene şi democratice. 
"Am venit pentru că nu vrem să ne mai fie ruşine. Vrem ca politicienii să demisioneze şi să avem o ţară cu care să 
nu ne mai fie ruşine in Europa. Suntem invadaţi de corupţi!", a spus Andreea, o protestatară. 
"Nu ne lăsăm, o să venim în fiecare sâmbătă, în fiecare duminică să cerem demisia Vioricăi Dăncilă, cea care ne 
face de râs ţara. Trebuia să asculte preşedintele şi să demisioneze. Vrem justiţie, nu corupţie. Suntem conduşi de 
niste penali. Nu mi-e teamă să spun acest cuvânt", a declarat Ioan. 
Au existat şi tensiuni între protestatari şi jandarmi, aceştia din urmă încercând să monteze garduri în zona Pieţei 
Victoria, moment în care manifestanţii au început să scandeze "Fără garduri" şi "Ruşine să vă fie", iar jandarmii au 
renunţat la montarea lor. Oamenii legii au format însă un cordon în jurul manifestanţilor. 
Traficul a fost închis pe Bulevardul Aviatorilor, de la Arhitect Ion Mincu spre Piaţa Victoriei, şi a fost restricţionat 
pe Bulevardul Kiseleff, de la Arcul de Triumf spre Piaţa Victoriei, informează Brigada Rutieră a Capitalei. 
"De la preluarea guvernării, coaliţia PSD-ALDE nu şi-a respectat promisiunile făcute în campania electorală, ci a 
avut două priorităţi: să îşi salveze de închisoare VIP-urile cu dosare penale şi să instaureze în România un regim în 
care forţa legii şi democraţia sunt strivite de forţa instituţiilor politice. Metodele şi acţiunile PSD-ALDE au ca efect 
îndepărtarea României de standardele europene şi democratice şi aruncarea ei în liga regimurilor autocratice, în 
care domnesc interesele şi bunul-plac al celor care au acces la butoanele politice, iar societatea este lipsită de 
şansa de a sancţiona derapajele acestora”, scrie pe pagina de Facebook a evenimentului. 
Printre "acţiunile antidemocratice” ale PSD-ALDE, enumerate de organizatorii evenimentului, sunt modificarea 
Codurilor penale, schimbarea conducerii Ministerului Public şi a DNA, amenzi abuzive ale Jandarmeriei, 
schimbarea legilor fără consultări publice, restrângerea drepturilor unor oameni prin modificarea Constituţiei în 
ceea ce priveşte definiţia familiei, denigrarea unor instituţii europene, proiecte precum Legea defăimării, menite 
să anuleze libertatea de exprimare sau sabotarea surselor de finanţare a ONG-urilor prin noul Cod Fiscal. 
Sute de oameni au protestat în marile oraşe ale ţării faţă de Guvern şi PSD 
Sute de oameni au protestat, sâmbătă seara, în marile oraşe ale ţării faţă de Guvern şi PSD. La Cluj, protestatarii 
cerând demisia Vioricăi Dăncilă, a lui Dragnea şi Tăriceanu, iar la Timişoara eliminarea ”penalilor din funcţiile 
publice”. 
Proteste în ţară 
Cluj 
Peste 300 de persoane au protestat, sâmbătă seara, în faţa Prefecturii Cluj, faţă de intenţia PSD de a modifica 
Legile justiţiei şi au cerut demisia premierului Viorica Dăncilă, alături de cea a lui Liviu Dragnea şi Călin Popescu 
Tăriceanu, pe motiv că acţiunile acestora îndepărtează România de Europa. 
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Participanţii la protest au avut pancarte cu mesaje precum „Iohannis nu-I uita, Dăncilă demisia”, „Fără penali în 
funcţii publice”, „Aţi călcat ţara-n picioare, cu a voastră guvernare” sau „Sunt un cetăţean cinstit şi cer demisia 
profesoarei de traforaj manual 20/ 20 Viorica Docila”. 
Ei au scandat „Demisia”, „Bucureşti, nu uita, Clujul e de partea ta””, „Nu vrem să fim o naţie de hoţi”, „PSD ciuma 
roşie”, „Uniţi salvîm toată România”, Clujule trezeşte-te”, „Teleorman trezeşte-te”, „Justiţie nu corupţie”, „La 
închisoare nu la guvernare”, „Ruşine să vă fie”, „Hoţii” sau „Liviu Dragnea pentru noi este Ceauşescu doi”. 
„Cerem demisia Vioricăi Dăncilă, a lui Liviu Dragnea şi a lui Călin Popescu Tăriceanu pentru că, în urma acţiunilor 
lor din ultima vreme, România pare că se îndepărtează de Europa. Dragnea şi Tăriceanu au un comportament care 
seamănă cu unul mai degrabă practicat în Rusia, nu într-o democraţie europeană. Iar insistenţa cu care susţin 
modificările la Legile justiţiei arată clar scopul pentru care luptă, şi anume ca penalii să poată conduce ţara”, a 
spus unul dintre protestatari. 
Protestul nu a fost autorizat. 
Timişoara 
Peste 300 de persoane s-au adunat, sâmbătă seara, în Piaţa Victoriei din 2mporta Timişoarei, pentru a participa la 
protestul “Vrem Europa, nu dictatură”, organizat faţă de Guvern şi PSD. 
Protestul a început în jurul orei 19.30 cu intonarea imnului României. Cei prezenţi în 2mporta Timişoarei pentru a 
participa la protestul “Vrem Europa, nu dictatură” ţin în mâini steagul României, afişe cu mesaje precum “Fără 
penali în funcţii publice”, “Toţi pentru justiţie” sau “Chiar trebuie să plecăm toţi din ţară pentru câţiva şmecheri”, 
precum şi numărul 100, iar în jurul zerourilor scrie “100 de ani în penalistan?” 
Manifestanţii au strigat “Nu vrem să fim conduşi de hoţi”, “PSD, ciuma roşie” sau “Justiţie, nu corupţie”. 
“Credem că România trebuie să aibă parte de o justiţie demnă, 2mportant2t. Dacă noi, ca cetăţeni ai României, nu 
ne trezim, nu vom lua atitudine, vom ajunge să avem frica de a mai ieşi pe străzile oraşelor. Noi, cetăţenii, trebuie 
să tragem semnale de alarmă cu privire la ptele nelalocul lor. Orientarea noastră nu trebuie să fie către Răsărit, ci 
către valorile europene, către ceea ce înseamnă democraţia şi respectarea cetăţeanului”, le-a spus unul dintre 
organizatorii protestului din Timişoara celor prezenţi la manifestare. 
 
Iaşi 
Aproximativ 200 de persoane au protestat şi în Piaţa Unirii din Iaşi, în urma unei manifestări pornite de pe 
Facebook. 
Cei aproape 200 de ieşeni s-au adunat în Piaţa Unirii în jurul orei 18.00. Oamenii cer demisia Guvernului şi 
scandează împotriva PSD. Unii dintre protestatari au venit cu steaguri ale României sau ale Uniunii Europene. 
Protestatarii au format la un moment dat un cerc, scandând împotriva Guvernului. 
Braşov 
La Braşov, aproximativ 200 de persoane s-au adunat, sâmbătă seara, în faţa Prefecturii Braşov. Protestatarii au 
plecat într-un marş, pe trotuar, spre Piaţa Sfatului, unii dintre ei spunând că urmează să ajungă în faţa sediului 
PSD. De asemenea, unii protestatari poartă pe umeri un steag uriaş. 
Iohannis către protestatari: E 2mportant atitudinea civică 
Preşedintele Klaus Iohannis a afirmat despre protestele organizate, sâmbătă seară, în ţară, că este 2mportant 
atitudinea civică pentru ”a readuce guvernanţii cu picioarele pe pământ”. 
Întrebat, la Blaj, despre protestele organizate în ţară sâmbătă seara, Klaus Iohannis a răspuns: ”Bănuiesc că 
oamenii sunt în stradă fiindcă sunt nemulţumiţi”. 
Şeful statului a adăugat că mesajul său către protestatari este că e 2mportant atitudinea civică pentru a readuce 
”aceşti guvernanţi cu picioarele pe pământ”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

  Comisia Iordache începe, marţi, să voteze modificările la Codul Penal. Peste 100 de amendamente, printre 
care închisoare la domiciliu pentru pedepsele sub 3 ani 
Comisia specială pentru legile justiţiei, condusă de Florin Iordache, începe marţi să voteze modificările la Codul 
Penal, printre amendamente numărându-se cel care prevede că reţinerea pe motive netemeinice se pedepseşte 
cu închisoarea, iar pedepsele până la trei ani se execută la domiciliu. 
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"Începem cu votul pe Codul penal. După ce terminăm Codul Penal, îl începem pe cel de Procedură Civilă. Întâi vor fi 
discuţii pe Codul de Procedură Civilă, care are zece articole şi îl terminăm în şedinţa de miercuri, dar Codul Penal va 
dura, marţi, joi, vineri sau cât durează votul, pentru că sunt multe articole", a declarat, duminică, deputatul PSD 
Florin Iordache, pentru MEDIAFAX. 
Confiscarea extinsă se poate aplica "numai dacă există probe certe că bunurile respective provin din activităţi 
infracţionale", este un alt amendament depus la Codul Penal, care va fi votat în şedinţa Comisiei speciale pentru 
legile justiţiei care va avea loc marţi, de la ora 15.00. 
La comisia pentru legile justiţiei au fost depuse peste 100 de amendamente la proiectul de modificare a Codurilor 
Penale. Iniţiatorii sunt parlamentarii PSD, ALDE şi UDMR. 
Astfel, conform unui amendament depus de social-democratul Eugen Nicolicea, "cei care divulgă «date privind 
desfăşurarea urmăririi penale, de natură a afecta imaginea publică a celor cercetaţi, a induce în opinia publică 
ideea vinovăţiei lor sau a zdruncina în orice fel prezumţia de nevinovăţie» să fie pedepsiţi cu închisoare de la şase 
luni la doi ani sau cu amendă". 
Nicolicea mai propune ca "reţinerea sau arestarea unei persoane pe motive vădit netemeinice şi esenţial nelegale, 
se pedepseşte cu închisoare de la trei luni la un an sau amendă, precum şi cu interzicerea dreptului de a ocupa o 
funcţie publică. Cu pedeapsa prevăzută la alin. (3) se sancţionează şi expunerea publică a unei persoane reţinute, 
arestate sau condamnate în posturi infamate care îi pot leza demnitatea şi aduce atingere imaginii sale publice". 
Deputatul PSD, Eugen Nicolicea, a cerut ca sistemul judiciar să aibă o definire clară, argumentînd că este nevoie 
de o definiţie a acestuia pentru a se şti dacă este sau nu independent. 
"Cu privire la sistemul judiciar, nu am nimic împotriva termenului, numai că vreau şi eu o definiţie. Pentru că, 
neştiindu-se ce este, nu ştim dacă are independenţă. Dacă nu ştim dacă are independenţă, nu ştim dacă CSM are 
ce să apere. De asemenea, ne-am trezit prin toate MCV-urile, GRECO şi aşa mai departe să apărăm independenţa 
sistemului judiciar. Să ne dea cineva o definiţie şi atunci, dacă are independenţă, vă asigur că vom face totul ca să 
îi apărăm independenţa. Dacă o are. Neexistând o astfel de definiţie, am tras o concluzie că ar putea să fie 
instanţele plus parchetele - asta din butonul CSM, când am apăsat şi am văzut că din sistemul judiciar lipsea CSM. 
Deci autoritatea judecătorească din care eliminăm CSM ar putea să fie sistemul judiciar. (...) Am cerut data trecută 
să veniţi cu definiţia sistemului judiciar. Niciun judecător sau procuror nu a propus această definiţie. Şi cred că 
judecătorii şi procurorii ştiu foarte bine ce înseamnă folosirea unor termeni exacţi şi nu e voie să se folosească 
sintagme de presă, nişte noţiuni care nu sunt definite nici în Constituţie, niciunde", a spus Eugen Nicolicea în cadrul 
şedinţei Comisiei special pentru legile justiţiei. 
Mai mult, deputatul PSD spune că nici pericolul pentru ordine publică nu are o definiţie exactă. 
Şi deputatul PSD, Cătălin Rădulescu, propune ca pedepsele cu închisoarea de până la 3 ani, cu excepţia 
infracţiunilor comise cu violenţă, să se execute la domiciliu. 
În plus, pedepse cu închisoarea la domiciliu se aplică şi în cazul persoanelor condamnate la pedeapsa cu 
închisoarea peste trei ani, doar cu vârsta de cel puţin 60 de ani a celor care suferă de boli grave sau incurabile 
stabilite prin lege, amamelor cu copii şi a gravidelor, cu excepţia persoanelor care au săvâşit infracţiuni cu 
violenţă. 
Rădulescu mai vrea ca prin "consecinţe deosebit de grave" să se înţeleagă o pagubă materială mai mare de patru 
milioane lei, faţă de două milioane lei cât este în prezent în lege, iar pedeapsa la darea de mită să scadă şi să fie 
închisoarea de la şase luni la cinci ani, faţă de doi la şapte ani. 
Deputatul UDMR Marton Arpad a depus un amendament potrivit căruia confiscarea extinsă "se poate aplica 
asupra bunurilor dobândite ulterior intrării în vigoare a Legii pentru modificarea şi completarea Codului Penal 
numai dacă există probe certe că bunurile respective provin din activităţi infracţionale". 
De cealaltă parte, Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a anunţat, pe 11 mai, că nu va susţine amendamentele 
din proiectul de modificare a Codului Penal care vizează introducerea infracţiunilor de ,"rea-credinţă" şi "gravă 
neglijenţă" sau alte incriminări care aduc atingere independenţei justiţiei. 
Printre aspectele discutate, într-una dintre şedinţele Comisiei speciale au fost şi mărturia mincinoasă, favorizarea 
infractorului, compromiterea intereselor justiţiei, abuzul în serviciu, predarea, primirea ori acceptarea de 
promisiuni de bani sau alte foloase, existând mai multe variante de propuneri. 
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CSM reaminteşte că pe rolul Comisiei speciale comune a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru sistematizarea, 
unificarea şi asigurarea stabilităţii legislative în domeniul justiţiei se află, în procedură parlamentară, proiectul de 
Lege privind modificarea şi completarea Legii nr. 286/2009 privind Codul Penal. Totodată, membrii CSM mai 
precizează că vor continua demersurile instituţionale pentru un cadru normativ care să asigure respectarea 
drepturilor şi libertăţilor fundamentale, dar şi realizarea unei justiţii eficiente, bazată pe "proceduri predictibile". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiţiei, despre noul şef al DIICOT: Astăzi trimit propunerea către CSM 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni dimineaţă, că în cursul zilei urmează să trimită către CSM 
propunerea pentru noul procuror şef al DIICOT, acesta menţionând că urmează să analizeze candidaturile şi să 
decidă cine va ocupa această funcţie. 
„Aşa este graficul, aşa am repetat, în cursul zilei de astăzi, trimit propunerea către CSM. Astăzi analizăm, 
împreună cu secretarii de stat şi vom decide. La ieşire, dânsul (Daniel Horodniceanu, n.r.) spunea că au fost 
discuţii generale, iar eu am vrut să arăt că au fost discuţii punctuale. Adică să nu înţeleagă lumea că am venit la o 
cafea şi am discutat de principiu despre mersul justiţiei. Am discutat probleme absolut punctuale şi am dat trei 
exemple. Am costituit comisie, există regulament. Nu am vrut să procedez ca în precedent, în care doar ministrul 
să stea faţă în faţă cu acel candidat şi să îl trimită”, a declarat ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Ministrul a precizat că se aştepta la mai mulţi candidaţi pentru funcţia de şef al DIICOT. Felix Bănilă, de la 
Parchetul Tribunalului Bacău, şi Daniel Horodniceanu, actualul procuror şef al structurii, sunt magistraţii care şi-au 
depus candidatura pentru conducerea Direcţiei. 
„Categoric, mă aşteptam la mai mulţi, sens în care, în momentul în care am declanşat procedura, am făcut o 
scrisoare către procurorul general şi l-am rugat să difuzeze la tot sistemul pentru cei interesaţi - sigur, care 
îndeplinesc condiţiile. Am pus pe pagina de internet a Ministerului Justiţiei. Sigur, era preferabil să fie mai mulţi, o 
procedură deschisă, competitivă, din care să poţi selecta. Altă dată a fost unul singur”, a mai spus ministrul 
Justiţiei. 
Interviurile s-au desfăşurat vineri, 11 mai, la sediul Ministerului Justiţiei, şi au fost susţinute în faţa unei comisii 
condusă ministrul Tudorel Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Angajaţii Penitenciarului Iaşi, către ministrul Justiţiei: Folosim ilegal deţinuţi pentru pază 
Sindicaliştii din cadrul Penitenciarului de Maximă Siguranţă Iaşi au adresat duminică o scrisoare deschisă 
ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, în care arată că se folosesc ilegal deţinuţii pentru paza unităţii, transmite 
corespondentul MEDIAFAX. 
Angajaţii Penitenciarului Iaşi au susţinut duminică, în scrisoarea deschisă adresată lui Tudorel Toader, că sunt 
necesare fonduri şi că transferul de personal trebuie să înceteze, activitatea instituţiei fiind pusă în pericol. 
„De-a lungul timpului, în Penitenciarul Iaşi s-a investit considerabil, chiar dacă, recent, a fost nevoie ca deţinuţii 
din Corpul A să fie mutaţi, deoarece acesta nu mai prezenta siguranţă. E nevoie ca aceste investiţii să continue şi 
penitenciarul să fie adus la standarde europene. Deşi folosim ilegal deţinuţi pentru paza penitenciarului, avem mii 
de ore suplimentare şi de zile de concediu de recuperat, s-a decis detaşarea unor angajaţi la alt penitenciar, 
motivat de faptul că prin evacuarea unui număr de deţinuţi raportul deţinuţi-personal s-a modificat. E nevoie ca 
detaşările la penitenciare din zonă să înceteze în favoarea angajării de personal!”, a afirmat preşedintele 
Sindicatului din Penitenciarul Iaşi, Dorin Şcarlii. 
Acesta a adăugat că, recent, sub patronajul Instituţiei Prefectului, a fost propusă desfiinţarea penitenciarului şi 
construirea unor parcuri şi parcări în locul acestuia, deşi fondul problemelor din penitenciare este constituit de 
lipsa de locuri de cazare pentru deţinuţi. 
„Problema de la Penitenciarul Iaşi este similară în toate penitenciarele conduse prin împuterniciţi şi lipsite de 
resurse. Starea de incertitudine trebuie să înceteze. Ne exprimăm speranţa că situaţia actuală este una 
trecătoare, chiar dacă va dura câţiva ani până când capacitatea de detenţie va reveni la parametrii anteriori 
evacuării pomenite, iar personalul Penitenciarului Iaşi nu va mai fi silit să facă «naveta» în alte localităţi. Asta, 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
evident, dacă, între timp, nu se decide politic vânzarea unităţii. Vă rugăm, deci, să vă exprimaţi public opţiunea în 
ceea ce priveşte viitorul Penitenciarului Iaşi”, a încheiat Dorin Şcarlii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader: A nu se înţelege că GRECO scrie legea din România. Sunt recomandări 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a spus, luni, că recomandările din partea GRECO nu sunt obligatorii şi că nu 
trebuie să se înţeleagă că gruparea face legea din România, ci doar arată „standardele sau direcţiile de evoluţie”. 
„Sunt recomandări, niciodată, în limba română, o recomandare nu poate fi obligatorie. Acolo este vorba de 
recomandări în procedura prealabilă. Noi suntem în faza în care se dezbat legile, şi dânşii ne arată standardele 
spre care trebuie să ne îndreptăm. Nu vă imaginaţi că vine corpul de experiţi de la GRECO şi stabileşte nişte 
soluţii, după care Parlamentul se duce repede şi le pune în aplicare. Ei dau nişte recomandări, nişte direcţii de 
evoluţie a legislaţiei, după care vor reveni să vadă modul în care au fost transpuse, preluate. Uitaţi-vă în 
regulament, este un procent de 75%, alt procent de două treimi, s.a. Prin urmare, a nu se înţelege că legea din 
România o scrie GRECO. GRECO arată standardele, direcţiile de evoluţie. Iniţial s-a spus că există un comunicat 
oficial, care spune: recomandările sunt obligatorii. Eu am scris la GRECO: Daţi-mi şi mie acel comunicat. Nu există. 
A fost o corespondenţă. Ştiu corespondenţa aceea, am stăruit la două lucruri: Daţi-mi comunicat oficial de la 
GRECO, nu să-mi citească regulamentul, îl ştiu şi eu, îl ştiţi şi dumneavoastră., Daţi-mi comunicat cu o frază: aţi 
spus la media din România că recomandarea este obligatorie? „Nu, nu am spus. Regulamentul”. Ştim 
regulamentul şi-l respectăm”, a spus ministrul Tudorel Toader. 
Tudorel Toader a anunţat, în 11 mai, că a cerut GRECO comunicatul oficial privind obligativitatea recomandărilor 
din ultimul raport, fiind informat de către organismul european că nu există un comunicat ofical, ci o 
corespondenţă electronică. 
Reacţia ministrului Justiţiei a venit după ce, în spaţiul public, a apărut o adresă GRECO privind obligativitatea 
recomandărilor din raportul întocmit de Grupul Statelor împotriva Corupţiei din cadrul Consiliului Europei 
(GRECO). 
Tudorel Toader a declarat, cu câteva zile înainte, la "Ora Guvernului" în Senat, unde a fost chemat de Opoziţie să 
dea explicaţii despre raportul Greco, că acesta este un document facultativ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis va trimite Legea referendumului la CCR 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat sâmbătă, la Blaj, că este nemulţumit de anumite aspecte din proiectul de 
modificare a Legii referendumului şi că îl va trimite la Curtea Constituţională. 
 „Dacă vreţi să ştiţi foarte, foarte exact, o să repet ce am mai spus: nu sunt mulţumit cu anumite aspecte care apar 
în această lege şi o voi trimite Curţii Constituţionale”, a arătat preşedintele, într-o declaraţie acordată presei, cu 
ocazia vizitei la Blaj. 
 
Curtea Constituţională a României a respins, pe 3 mai, sesizarea privind proiectul de modificare a Legii 
referendumului, au precizat, pentru Agerpres, surse din CCR. 
 
USR anunţa pe 4 aprilie că, împreună cu PNL şi PMP, va sesiza, din nou, CCR cu privire la neconstituţionalitatea 
Legii pentru modificarea şi completarea Legii 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului. 
 
La finalul anului trecut, PNL şi USR au mai sesizat Curtea Constituţională cu privire la acest proiect de lege, care 
iniţial propunea ca data organizării unui referendum pentru revizuirea Constituţiei să fie stabilită de Guvern. 
Sesizarea a fost admisă cu unanimitate, iar proiectul s-a întors în Parlament pentru a fi pus în acord cu decizia 
CCR, după care trimis pentru promulgare la preşedinte, care a solicitat reexaminarea lui. 
 
Referendumul naţional cu privire la revizuirea Constituţiei are loc în ultima duminică a perioadei de 30 de zile de 
la data adoptării în Parlament a actului normativ de revizuire a Legii fundamentale, urmând ca această dată să fie 
adusă la cunoştinţă publică de către Guvern - a decis Senatul pe 26 martie, respingând cererea de reexaminare a 
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preşedintelui Klaus Iohannis. 
Pe 4 aprilie, cererea de reexaminare a fost respinsă şi de Camera Deputaţilor, care a adoptat actul normativ în 
forma în care a fost trimis la promulgare. 
 
Preşedintele Klaus Iohannis anunţa pe 18 aprilie că nu va promulga Legea referendumului aşa cum a ajuns la 
Administraţia Prezidenţială, precizând că intenţionează să sesizeze CCR. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dragnea îl atacă pe Iohannis pentru rolul său în politica externă a României: E o reacţie de om rănit/ Liderul 
PSD, despre datele economice prezentate de şeful statului: Le-a luat de pe Facebook, de la #rezist 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat, că afirmaţiile preşedintelui Klaus Iohannis în legătură de cum ar trebui să 
procedeze Guvernul şi Parlamentul în problemele de politică externă denotă "o reacţie de om rănit, de frustrare, 
de enervare". 
"În legătură cu atribuţiile pe politică externă, Constituţia României e clară. Ea poate deranja, dar Constituţia e 
clară şi obligatorie. În România nu e nicio persoană care să aibă atribuţii exclusive pe politică externă a României. 
Atribuţii are preşedintele, Guvernul, parlamentul. Dar e pentru prima oară în România când un preşedinte încearcă 
să inducă ideea că doar un preşedinte se ocupă de politică externă. Avem Guvernul, MAE care se ocupă cu politica 
externă, care nu e în subordinea Preşedintelui. E o reacţie de om rănit, de frustrare, de enervare şi sincer pot fi mai 
multe motive care l-au împins pe preşedinte să facă aceste afirmaţii. (...) Aici e o frustrare generată că nu vrea ca 
oricine din ţară să aibă o discuţie externă", a afirmat Liviu Dragnea, duminică la o emisiune difuzată de postul 
România Tv. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că îl va chema pe ministrul de Externe Teodor Meleşcanu pentru explicaţii 
privind poziţia ministerului cu privire la delimitarea României de declaraţia comună a UE referitoare la mutarea 
unor ambasade ale statelor membre la Ierusalim. 
Dragnea, despre relaţia cu Iohannis: Eu n-am început niciun război 
Preşedintele PSD şi al Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a vorbit, duminică, despre relaţia cu preşedintele Klaus 
Iohannis, precizând că el nu a iniţiat niciun conflict cu şeful statului, aceste declaraţii venind în contextul în care 
preşedintele României a criticat activitatea guvernului. 
 
"Nu cred că dumneavoastră sau cineva poate să spună vreodată că eu am iniţiat vreun conflict. Şi de la colegii dvs 
de la televiziune am fost criticat pentru că am fost la Cotroceni. Am făcut acţiuni serioase pentru a nu isca un 
conflict, deci nu putem vorbi despre un război între Dragnea şi Iohannis. Eu n-am început niciun război. Ceea ce am 
spus că nu mai stăm să încasăm, nu mai stăm fără reacţie când apar astfel de declaraţii mincinoase, că este 
preşedintele, parlamentar sau oricine ar fi, aşa-zişi specialişti. Am hotărât să reacţionăm imediat şi eu şi premierul, 
miniştrii şi comunicatorii, pentru că am văzut cât de mult s-au sedimentat aceste minciuni în mintea oamenilor. 
Părerea mea care nu este finalizată, dar începe să se contureze, este că există o temere din ce în ce mai mare, o 
supărare din ce în ce mai mare generată de faptul că în foarte scurt timp adevărul economic, social şi fiscal, va ieşi 
în evidenţă încât nu va mai putea fi folosit pentru a manipula oamenii şi încearcă să folosească orice mijloace 
pentru ca aceste acţiuni să fie blocate", a spus Liviu Dragnea la România TV. 
Dragnea, despre datele economice prezentate de Iohannis: Le-a luat de pe Facebook, de la #rezist 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat că datele prezentate de preşedintele Klaus Iohannis cu privire la 
execuţia bugetară din primele trei luni ale anului sunt bazate pe cifre false, luate probabil de pe Facebook, "de la 
#rezist". 
 
"Sunt minciuni, pentru că n-are rost să încerc să mai folosesc cuvinte care să ocolească realitatea. Poate domnul 
preşedinte şi-a luat datele economice de Facebook. Noi avem datele de la Banca Mondială, de la INS, de la 
Ministerul Finanţelor. Sunt date publice care arată că ceea ce am prezentat în campania electorală şi anume 
creşterea economică bazată pe investiţia în bunăstarea românilor dă rezultate. Preşedintele ne spune că nu o să 
avem bani de salarii, pensii, să respectăm 2% pentru armată, că o să depăşim deficitul, toate au fost minciuni. O 
să începem să facem un inventar al acestor declaraţii mincinoase. (...) Cifrele prezentate de preşedinte sunt false. 
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Cifrele reale sunt cele pe care le-am prezentat noi. De unde sunt datele acelea ale preşedintelui? Le-au luat de pe 
Facebook, de la #rezist? Noi am arătat că au crescut fără a mări impozitele şi taxele. El e în campanie. Noi nu 
suntem în campanie. În schimb, concluzia noastră e clară. Noi trebuie să începem arătăm adevărul", a afirmat 
Liviu Dragnea, duminică seara la România Tv. 
Liderul social-democrat a expus date furnizate de Institutul Naţional de Statistică, de Ministerul Finaţelor şi de 
Comisia Naţională de Prognoză care ar indica că situaţia este opusă faţă de cea prezentată de preşedintele Klaus 
Iohannis. 
Astfel, Liviu Dragnea a spus că în perioada martie- februarie a existat o creştere medie a salariului net de +8,7%, în 
public şi în privat, în învăţământ, în interval de o lună salariile au crescut cu 18,4%, iar în sănătate a fost o creştere 
de 22,3% a salariului net. Creşterea inflaţiei este de 0,3%, a salariului net de 8,7%, asta însemnând că rămâne o 
creştere a puterii de cumpărare de 8,4%, în perioada martie-februarie, a explicat preşedintele PSD. 
Liderul social-democrat a mai precizat că datele indică faptul că în perioada ianuarie-aprilie a acestui an veniturile 
colectate de ANAF s-au ridicat la 7,1 miliarde lei, o creştere cu 11,8% faţă de 2017. 
Acesta a mai spus că "94% din firmele româneşti au cifre de afaceri până la 1 milion de euro. Noi am decis să se 
plătească impozit pe cifra de afaceri, nu pe impozitul pe profit. Măsura a adus creşteri. Noi am scăzut impozitul pe 
venit pentru ca banii care ajung la dumneavostră în buzunar să fie mai mulţi". 
Liviu Dragnea a mai vorbit şi despre afirmaţiile preşedintelui Iohannis potrivit cărora salariile românilor au scăzut, 
după ce PSD a luat măsura de a muta contribuţiile de la angajator la angajat. 
"În perioada când am adoptat acea măsură, erau peste 2 milioane de români pentru care nu se plătiseră 
contribuţiile sociale. Păi care stat normal lasă să se întâmple aşa ceva? E un risc pentru siguranţa naţională. Dar 
acum există o siguranţă. Deficitul e mult mai mic la acest capitol", a completat Dragnea. 
Preşedintele PSD a vorbit şi despre investiţii despre care a spus că au crescut anul acesta comparativ cu 2017, 
susţinând că şeful statului nu a observat acest lucru: "Ca să vezi învestiţii trebuie să te duci pe la el. Eu nu ştiu dacă 
Bucureşti-Sibiu, Sibiu-Bucureşti, dacă are timp din maşină preşedintele să le vadă. Poate dacă merge la golf. E o 
minciună. În ianuarie-aprilie 2017 au fost de 2,9 miliarde lei şi de 5,9 miliarde lei în 2018", a spus Dragnea. 
Nu în ultimul rând, liderul social-democrat a afirmat că în perioada guvernelor PSD au fost absorbite şi fonduri 
europene. 
"Faţă de zero grad absorbţie cu guvernarea Cioloş, uitaţi unde suntem în 2018. Noi în 2017 n-am găsit nicio 
autoritatea de management acreditată. Avem 4,9 miliarde lei absorbţie", a completat Liviu Dragnea. 
Preşedintele Klaus Iohannis a criticat recent programul PSD, spunând că acesta este pe contrasensul logicii 
economice, iar PSD nu reuşeşte să urmeze nici măcar propriul program, ajungând să amaneteze viitorul ţării. Şeful 
statului a cerut din nou demisia premierului Viorica Dăncilă, acuzând Executivul că nu atrage fonduri şi nu se 
ocupă de investiţii. 
El a acuzat guvernarea că ignoră investiţiile importante. Iohannis i-a cerut public demisia premierului Dăncilă în în 
27 aprilie, după ce a anunţat că îi retrage încrederea pentru că nu face faţă poziţiei de prim-ministru şi transformă 
Guvernul într-o vulnerabilitate pentru România. 
"S-au publicat astăzi datele care arată execuţia bugetară din primul trimestru al 2018, date publicate cu întârziere. 
Mă voi referi la aceste date care arată execuţia finanţelor publice. (...) Progrmaul de guvernare PSD s-a aflat de la 
bun început pe contrasensul unei logici economice elementare. PSD a propus românilor scăderea taxelor şi 
impozitelor, pe de altă parte au propus o creştere puternică a cheltuielilor bugetare pentru salarii, pensii, drumuri, 
au spus ei, pentru şcoli, au spus ei. Pentru economişti, dar şi pentru cei interesaţi această abordare a produs 
surprindere. Este vorba de un fel de magie economică propusă de PSD. Scăderea impozitelor, creşterea salariilor şi 
realizarea tuturor celorlalte lucruri este o ecuaţie care va fi dusă cu greu la bun sfârşit. Trebuie să vedem cât va 
mai ţine această iluzie creată de PSD", a declarat preşedintele Klaus Iohannis. 

 
"Deci, acum despre cea mai recentă speţă cu declaraţia, care a fost pregătită de Serviciul de Acţiune Externă al 
Uniunii Europene, o să îl chem pe ministrul de Externe ca să-mi explice ce şi cum s-a discutat şi care a fost 
motivaţia pentru măsura care s-a luat. Iar în privinţa mutării ambasadei, nu s-a făcut absolut niciun pas, în nicio 
direcţie. Ambasada nu poate fi mutată fără acordul meu, punct. Indiferent cine, ce spune", a spus Iohannis. 
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Pe 26 aprilie, Klaus Iohannis a declarat că vizita în Israel a premierului şi a preşedintelui Camerei Deputaţilor s-a 
făcut în secret, menţionând că Viorica Dăncilă nu a avut mandat pentru întâlnire. Referitor la Liviu Dragnea, 
Iohannis a spus "cine ştie ce înţelegeri secrete face cu evreii". 
"Această vizită pe care o fac premierul şi preşedintele Camerei Deputaţilor în Israel are câteva ciudăţenii. Una 
dintre ele este că nu au venit la discuţii. Nu a plecat doamna premier cu niciun fel de mandat. A vorbit strict în 
numele Guvernului şi nu pentru România acolo. Însă nu acest lucru m-a îngrijorat cel mai mult, ci secretomania în 
care s-a organizat această plecare. N-am mai pomenit ca un premier al României să plece într-o vizită externă şi să 
anunţe seara târziu înainte de plecare. Acest lucru, fără să anunţe agenda, fără să se ştie, de fapt, ce caută acolo. 
Aşa, în vizită turistică, poate să plece oricine, oricând. Dar, dacă pleacă persoana care conduce Guvernul, ar trebui 
să se ştie mai mult", a declarat Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea, despre Klaus Iohannis care a contestat legile justiţiei: Are protocol secret cu statul paralel 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat, în legătură cu sesizarea depusă de preşedintele Klaus Iohannis la Curtea 
Constituţională privind legile justiţiei, că, metaforic vorbind, şeful statului ar putea avea "un protocol secret cu 
statul paralel". 
"Sigur avem la dispoziţie procedurile parlamentare şi scurtarea pe cât posibil a procesului legislativ. PNL şi USR nu 
au atacat de capul lor. Legile au fost declarate constituţionale în integralitatea lor. În momentul când o ai o astfel 
de decizie a CCR, tu de ce ataci? Când Curtea deja a spus că sunt constituţionale. Afirmaţia că şi pe a treia o va 
atacă la CCR ca şi pe celelalte şi apoi le va întoarce în Parlament, spune că este poate are un protocol secret cu 
statul paralel. Care să fie interesul în momentul când blochezi cu bunăştiinţă autoritarea Parlamentului, susţinute 
de magistraţi şi declarate consituţionale de CCR. Protocolul secret este unul metaforic", a spus, duminică seară, 
Liviu Dragnea, la postul România Tv. 
Pe 4 mai, preşedintele Klaus Iohannis a sesizat CCR în legătură cu neconstituţionalitatea Legii 304/2004 privind 
organizarea judiciară, care face parte din pachetul celor trei legi ale justiţiei, informează Administraţia 
Prezidenţială. În sesizarea preşedintelui, pe modificarea Legii 304/2004 privind organizarea judiciară, se arată că 
Secţia pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie poate afecta independenţa justiţiei prin faptul că este redusă 
ca număr de angajaţi. Totodată, preşedintele reclamă faptul că o singură secţie, la nivelul Capitalei, care să 
dezbată mii de sesizări, ar afecta independenţa justiţiei prin fragilitatea noii structuri.CCR a decis deja că structura 
este conform Constituţiei.Curtea Constituţională va dezbate pe 30 mai sesizarea. 
Pe 11 mai, şeful statului a sesizat Curtea Constituţională a României cu privire la legea pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii, anunţă Administraţia Prezidenţială. 
Preşedinţia sesizează la Curtea Constituţională faptul că în modificările Legii 317, privind Consiliul Superior al 
Magistraturii, se arată că judecătorii şi procurorii din secţiile CSM primesc o serie de atribuţii noi, acestea 
încălcând, potrivit sesizării, Constituţia. Modificările Legii 317 au fost contestate de două ori până în prezent la 
Curtea Constituţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea: Preşedintele Klaus Iohannis ar trebui să ceară mandat când merge la Consiliul European 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat că preşedintele Klaus Iohannis ar trebui să ceară mandat înainte să participe 
la reuniunile Consiliului European, precizând că acest lucru "este o obligaţie, nu o regulă". 
Declaraţia preşedintelui social-democrat a fost făcută în contextul în care a fost întrebat, într-o emisiune difuzată 
duminică seară de România Tv, despre cum comentează afirmaţiile şefului statului care a spus că acesta ar face 
"înţelegeri secrete cu evreii". 
"Prim-ministrul României, din orice stat democratic din lume, poate să meargă oriunde în lume, se poate întâlni 
cu oricine, mai ales atunci când primeşte invitaţii oficiale. Prim-ministrul s-a întâlnit cu premierul Benjamin 
Netanyahu şi cu preşedintele Israelului. Eu am avut întâlniri cu cei doi având invitaţie oficială de la dumnealor. N-
avem de ce să cerem mandat din partea preşedintelui. Asta arată modul profund greşit în care priveşte domnul 
preşedinte aşezarea Constituţiei. Domnul preşedinte nu e rege, domnul preşedinte ar trebui să ceară mandat 
atunci când merge la Consiliul European. Preşedintele a participat la reuniuni. E o obligaţie, nu o regulă, pentru că 
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dacă acolo se adoptă strategii importante ar trebui să ştie Guvernului, ca să se poată pregăti. Guvernul a transmis 
la preşedinte rezultatele pe primele trei luni, aşa cum s-a angajat doamna Dăncilă. Acea declaraţie, «nu ştiu ce 
înţelegeri a făcut Dragnea cu evreii», eu nu fac înţelegeri secrete cu nimeni",a afirmat Liviu Dragnea la România 
Tv. 
Acesta a adăugat că preşedintele Iohannis consideră că Parlamentul este în subordinea lui şi că "are tupeu" să 
ceară mandat înainte ca preşedintele Camerei Deputaţilor şi premierul Viorica Dăncilă să fi efectuat vizita în Israel. 
"Nu l-am auzit să se refere la protocoale secrete care deranjează o lumea întreabgă. Eu ştiu că oficialităţile s-au 
simţit jigniţi. Evreii cu care m-am întâlnit, premierul, preşedintele, ambasadorul american în Israel. Cu astfel de 
oameni nu faci înţelegeri secrete, oculte. Eu am depus o informare în Biroul permanent al Camerei Deputaţilor 
care s-a votat în unanimitate. Domnul preşedinte consideră că Parlamentul este în subordinea lui. E organismul 
legislativ suprem, are cea mai mare legitimitate în România, şi în lume. Atitudinea aceasta de dispreţ faţă de 
parlament, acest tupeu de a cere mandat când preşedintele Camerei sau Senatului merge undeva. Dar asta nu 
înseamnă că nu există informări", a completat Dragnea. 
Întrebat cum i se pare că preşedintele Klaus Iohannis primeşte informării despre activitatea sa, Liviu Dragnea a 
răspuns: "Toţi primesc. N-am nicio problemă. Mă simt ca în acvariu şi mă simt chiar protejat." 
Klaus Iohannis a declarat, pe 26 aprilie, că vizita în Israel a premierului şi a preşedintelui Camerei Deputaţilor s-a 
făcut în secret, menţionând că Viorica Dăncilă nu a avut mandat pentru întâlnire. Referitor la Liviu Dragnea, 
Iohannis a spus "cine ştie ce înţelegeri secrete face cu evreii". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea: O să-i propun premierului să avem o analiză a tuturor celor din guvern care au blocat acte/ Mai este 
un domn la MAE care se opune la tot ce vine de la Guvern 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a afirmat, duminică seara, că multe dintre proiectele guvernului se blochează din 
cauza funcţionarilor din ministere, preşedintele Camerei Deputaţilor anunţând că îi va cere premierului Dăncilă să 
facă o analiză a tuturor celor care au blocat acte normative. 
"Noi avem proiecte de milioane de euro care nu au nicio şansă să fie realizate pe cadrul legislativ actual. Se tot 
blochează această ordonanţă. Joi, când trebuie să înceapă şedinţa de Guvern, un funcţionar a spus că nu poate fi 
avizată ordonanţa. A fost întrebat: Ai citit ordonanţa? A spus nu. Sigur că ea a fost avizată ulterior. Mai este un 
domn la MAE care se opune la tot ce vine de la Guvern. O să-i propun premierului să avem o analiză serioasă a 
tuturor celor din guvern care au blocat acte. Nu ştiu ce va face ministrul respectiv cu el. Noi nu mai vrem să ne 
păcălim cu noţiunea de coincidenţă. (...)Dacă este o reţea, te duci cu gândul la celebrul stat paralel, căci nu se 
poate, undeva trebuie să există o coordonare. Şi prin judeţe există starea asta. Şi în SUA s-a vorbit de deep state, 
Trump a ieşit să spună", a spus Liviu Dragnea la România TV. 
Liviu Dragnea a mai spus că Viorica Dăncilă se teme doar de cei care creează aceste blocaje în guvern, nicidecum 
de criticile şi ameninţările care vin din exterior. 
"Doamna Dăncilă este o femeie puternică, cinstită, corectă, responsabilă şi cu fiecare zi care trece capătă mai 
multă experienţă şi respect din partea membrilor Guvenrului. A avut vizite externe, a fost primită de Suveranul 
Pontif. Nu îi este frică doamnei Dăncilă. Eu mă refeream să nu fie cineva tentat, persoane fizice, juridice să treacă 
peste această linie roşie. Temerea doamnei Dăncilă sunt aceşti oameni care creează blocaje în Guvern. Trebuie să 
ne ocupăm şi de asta", a mai spus Liviu Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vine Papa în România? Iohannis: „Doamna Dăncilă nu a înțeles ce s-a vorbit acolo” 
O eventuală vizită a Suveranului Pontif în România va fi anunțată simultan de Vatican și de Administrația 
Prezidențială, a declarat, sâmbătă, președintele Klaus Iohannis. El a calificat drept „o confuzie 
inexplicabilă” anunțul în acest sens făcut de premierul Viorica Dăncilă. 
 „Dați-mi voie să cred că nu a înțeles doamna despre ce s-a vorbit acolo. Am urmărit întreaga evoluție și, într-un 
final, a apărut și comunicatul oficial al Vaticanului despre acea întâlnire și acolo se spune că s-a vorbit de 
președinția României Consiliului Uniunii Europene în prima parte a lui 2019. Singura explicație a mea e că doamna 
a înțeles ca e vorba de vizită și nu de președinție, deci o confuzie inexplicabilă”, a spus președintele. 
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Întrebat direct va veni sau nu Suveranul Pontif în România, Klaus Iohannis a răspuns: „Pot să vă spun că știu”. 
„În relația cu Vaticanul există niște reguli și norme foarte clare. Atunci când vor fi lămurite toate detaliile, atunci 
se va anunța simultan și de Vatican, și de Administrația Prezidențială și nu de alți vizitatori sau audiați”, a adăugat 
șeful statului. 
Premierul Viorica Dăncilă declarase, la Antena 3, că, în discuţia pe care au avut-o la Vatican, Papa Francisc i-a 
confirmat că va veni anul viitor în România. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 PSD renunţă la marele miting din luna iunie. Când ar putea avea, totuși, loc 
Social-democratii amână marele miting din Bucureşti după ce preşedintele le-a dat planurile peste cap. Klaus 
Iohannis a anunţat că va sesiza Curtea Constituţională în ceea ce privește legea referendumului privind 
redefinirea familiei. Reprezentantii PSD spun că este posibil ca referendumul şi mitingul să aibă loc în această 
toamnă. 
Social-democraţii se declară surprinşi de decizia luată de Klaus Iohannis în ceea ce priveşte referendumul pentru 
redefinirea familiei în Constituție. Hotărârea preşedintelui schimbă şi strategia PSD. O primă măsură: partidul 
renunţă la marele miting anunţat în Bucureşti în luna iunie. 
„Nu sunt mulţumit cu anumite aspecte care apar în această lege şi o voi trimite Curţii Constituţionale”, a spus 
sâmbătă șeful statului. 
„Pentru a avea referendum în luna iunie, trebuia ca legea referendumului să fie promulgată. (Reporter: În aceste 
condiţii, mitingul PSD va mai avea loc?) Păi, eu cred că nu. Ne doream să fie în acea perioadă de 30 de zile cât 
dura până la organizarea referendumului, dacă noi nu avem o lege, despre ce discutăm?”, a spus Florin Iordache, 
deputat PSD. 
„Ca referendum, chiar dacă nu s-ar putea în luna iunie, cum Partidul Social Democrat a luat decizia să facă 
referendumul pentru familie, sunt convins că dacă nu, îl vom face în toamnă. Nu renunţăm la acest lucru, asta e 
important”, a spus Paul Stănescu, vicepremier, vicepreşedinte PSD. 
Liviu Dragnea a evitat să se pronunţe în privinţa datei referendumului tocmai pentru că nu ştia ce o să facă 
preşedintele Iohannis. 
„Neavând legea promulgată, legea referendumului promulgată, nu putem discuta de un calendar de acţiuni 
pentru că nu avem momentul zero”, a spus șeful PSD în 7 mai. 
Cu toate acestea, PSD demarase deja pregătirile pentru organizarea mitingului. Existau discuţii ca acesta să aibă 
loc în Piaţa Victoriei pentru a arăta că PSD poate aduce mai mulţi oameni în Capitală decât au fost la protestele 
din februarie 2017. 
„Asta e tot ceea ce se discută acum, numărul de autocare disponibile, de microbuze şi de garnituri de tren”, 
spunea Liviu Dragnea. 
Se făceau deja primele estimări privind câţi oameni aduc filialele. 
„Cred că pot să adun 15.000 de oameni împreună cu organizaţia PSD sector 5 la un miting de o asemenea 
importanţă”, spunea Daniel Florea, preşedintele PSD Sector 5. 
„Cu siguranţă vor fi peste 5.000 de clujeni care vor participa”, a spus Gabriel Nasra, preşedintele PSD Cluj. 
„La Dâmboviţa m-am pregătit, 20.000 de oameni pot să aduc în Bucureşti la miting, problema este că nu sunt 
suficiente mijloace de transport. Dintr-un inventar pe care l-am făcut în judeţ, aş putea veni cu 7.000 - 7.500 
maxim de persoane”, a spus Adrian Ţuţuianu, preşedintele PSD Dâmboviţa. 
Coaliţia pentru Familie a adunat peste 3 milioane de semnături în urmă cu doi ani pentru modificarea Constituţiei 
în ceea ce priveşte redefinirea familiei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Premierul Dăncilă s-a întâlnit la Roma cu conducerea Comunităţii Sant’Egidio 
Premierul Viorica Dăncilă s-a întâlnit, duminică la Roma, cu reprezentanţii conducerii Comunităţii Sant’Egidio, 
discutând cu aceştia despre posibilitatea prezentării unei expoziţii în Bucureşti referitoare la copiii cu sindromul 
Down, a anunţat guvernul. 
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"Şeful Executivului a evidenţiat aspecte legate de vizita la Sfântul Scaun şi primirea de către Sanctitatea Sa Papa 
Francisc. Totodată, premierul Dăncilă a apreciat implicarea Comunităţii Sant’Egio în organizarea vizitei Sanctităţii 
Sale Papa Ioan Paul al II-lea în România, prima vizită a unui Papă în ţara noastră. În cadrul întrevederii, 
reprezentanţii conducerii Comunităţii Sant’Egidio au salutat intenţia Sanctităţii Sale Papa Francisc de a vizita 
România în prima parte a anului 2019", se arată într-un comunicat remis MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, discuţiile s-au axat asupra sprijinului pe care România îl poate oferi acţiunilor în domeniul 
umanitar, al prevenirii conflictelor şi menţinerii păcii pe care Comunitatea le desfăşoară la nivel internaţional. 
Premierul a amintit şi despre proiectele Guvernului în domeniul social. 
Prim-ministrul a transmis conducerii Comunităţii Sant’Egidio că Executivul vrea să înceapă o serie de evenimente 
comune, cum ar fi "prezentarea unei expoziţii în Capitală sub patronajul guvernului, referitoare la copiii cu 
sindrom Down". Astfel, consilierul onorific al premierului, Manuela Hărăbor, se va deplasa la Roma în perioada 
imediat următoare, pentru a pune bazele unui parteneriat. 
Cu ocazia vizitei, la invitaţia Comunităţii Sant’Egidio, premierul Dăncilă a primit o plachetă care marchează 
celebrarea a 50 de ani de la înfiinţarea Comunităţii. 
Comunitatea Sant’Egidio s-a înfiinţat la Roma în anul 1968, iar "acţiunile Comunităţii se desfăşoară în mod 
voluntar, într-un spirit de solidaritate concretă cu cei săraci, promovând acţiuni în favoarea păcii şi a dreptăţii, 
prin dialogul şi prietenia cu toţi", potrivit site-ului asociaţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele PNL, Ludovic Orban, se întâlneşte cu cancelarul Angela Merkel 
Preşedintele PNL Ludovic Orban va avea luni o întrevedere cu preşedintele Uniunii Creştin-Democrate (CDU), 
cancelarul german Angela Merkel, conform unui comunicat remis duminică de PNL. 
"În cursul zilei de luni, 14 mai a.c., preşedintele PNL va avea o întrevedere cu preşedintele Uniunii Creştin-
Democrate (CDU), cancelarul Angela Merkel, începând cu ora 13.00. Marţi, 15 mai a.c., preşedintele PNL se va 
întâlni, la ora 14.30, cu preşedintele Konrad-Adenauer-Stiftung, Norbert Lammert, fost preşedinte al Bundestag, 
precum şi cu secretarul general adjunct, Gerhard Wahlers, director al Departamentului pentru cooperare 
europeană şi internaţională al Konrad-Adenauer-Stiftung. Totodată, delegaţia PNL va mai avea întrevederi cu 
reprezentanţi ai mediului de afaceri german, reprezentanţi ai guvernului federal pe probleme de energie şi ai 
grupului parlamentar CDU/CSU din Budestag, dar şi cu românii din Diaspora", au anunţat reprezentanţii PNL, într-
un comunicat de presă. 
Potrivit sursei citate, vizita este "rezultatul colaborării foarte bune pe care PNL o are cu Uniunea Creştin-
Democrată din Germania, în cadrul Partidului Popular European, deplasarea delegaţiei PNL fiind realizată în urma 
invitaţiei Fundaţiei Konrad-Adenauer-Stiftung". 
Din delegaţia PNL care efectuează vizita în Germania în intervalul 13-16 mai fac parte secretarul general al 
partidului, Robert Sighiartău, purtătorul de cuvânt al PPE, Siegfried Mureşan, vicepreşedinţii PNL Vlad Nistor şi 
Cristian Buşoi, europarlamentarul PNL, Daniel Buda. 

 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, pe 10 mai pentru MEDIAFAX, că va efectua o vizită în Germania, 
unde urmează să aibă o întânire cu cancelarul Angela Merkel, însă nu a fost stabilit dacă ulterior va exista o 
declaraţie comună de presă sau dacă doar liderul liberal va susţine o conferinţă de presă. 
"Plec într-o vizită oficială în Germania. Plec pe 13 mai şi mă întorc pe 16 mai. (...) Voi face declaraţii de presă după 
ce mă voi întâlni cu doamna cancelar Angela Merkel. Încă nu am stabilit dacă vor fi declaraţii comune, dar 
indiferent cum va fi eu o să dau o declaraţie", a spus Orban pentru MEDIAFAX. 
Liderul PNL a mai declarat că în luna iunie va avea deplasări în Franţa şi Spania. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Atenţie, fermieri: Marţi, 15 mai, va fi ultima zi de depunere a cererilor unice de plată pe 2018 
Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA) atrage atenţia potenţialilor beneficiari că termenul limită 
de depunere a cererilor unice de plată, în cadrul campaniei 2018, este data de 15 mai, inclusiv, conform Ordinului 
Ministrului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale nr. 15/17.01.2017. 
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Normativul citat priveşte stabilirea modalităţii de coordonare a implementării schemelor de plăţi directe şi a 
Ajutoarelor Naţionale Tranzitorii care se aplică în agricultură, la nivelul MADR şi al APIA. 
La Centrele judeţene/locale APIA şi al Municipiului Bucureşti, până la acest moment au fost depuse un număr de 
775.749 Cereri Unice de Plată, pentru o suprafaţă de 6.536.635,90 hectare. 
„Fermierii depun o singură cerere unică de plată, chiar dacă deţin suprafeţe de teren în localităţi sau judeţe 
diferite”, se precizează într-un comunicat al APIA. 
„Reamintim că pentru suprafaţe mai mari de 50 de hectare de teren agricol cererile se depun la Centrele judeţene 
APIA, iar în cazul în care se care solicită o suprafaţă mai mică sau egală cu 50 de hectare de teren agricol cererile 
se depun la Centrele locale”, menţionează APIA. 
Sprijinul financiar este finanţat din Fondul European de Garantare Agricolă (FEGA), din Fondul European Agricol 
pentru Dezvoltare Rurală (FEADR) şi de la bugetul de stat, prin bugetul Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării 
Rurale. 
De asemenea, APIA informează că, prin Ordinul Ministrului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale nr. 1040 din 
10.05.2018, au fost aprobate Ghidurile Solicitantului pentru Măsura 14 - „Bunăstarea Animalelor” din cadrul 
Programului Naţional de Dezvoltare Rurală 2014-2020, pachetul a) Plăţi în favoarea bunăstării porcinelor şi 
pachetul b) Plăţi în favoarea bunăstării păsărilor. Iar prin Ordinul Ministrului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale nr. 
1041 din 10.05.2018 a fost aprobat modelul Cererii de plată privind Măsura 14 - „Bunăstarea Animalelor” - 
pachetul a) Plăţi în favoarea bunăstării porcinelor şi prin Ordinul Ministrului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale nr. 
1042 din 10.05.2018 a fost aprobat modelul Cererii de plată privind Măsura 14 - „Bunăstarea Animalelor” - 
pachetul b) Plăţi în favoarea bunăstării păsărilor. 
„Cererile de plată aferente pachetelor a) şi b) ale Măsurii 14 -„Bunăstarea Animalelor” se vor depune la Centrele 
judeţene/locale APIA şi al Municipiului Bucureşti, până la data de 15 mai 2018, inclusiv”, precizează APIA. 
Beneficiarii plăţilor sunt exploataţiile comerciale autorizate sanitar-veterinar, încadrate în categoria fermierilor 
activi (conform art. 9 din Regulamentul UE nr. 1307/2013 al Parlamentului European şi al Consiliului European din 
17 decembrie 2013) care îşi asumă voluntar angajamente anuale în favoarea bunăstării animalelor. 
Sprijinul acordat în cadrul acestei măsuri este o plată compensatorie pentru pierderile de venit şi costurile 
suplimentare suportate de beneficiari. Prima compensatorie este plătită anual, ca sumă fixă pe unitatea vită mare 
(UVM). 
„Menţionăm că sprijinul este acordat în cadrul acestei măsuri în urma încheierii pe o perioadă de 1 an a unor 
angajamente voluntare în favoarea bunăstării animelelor”, se mai arată în comunicat. 
Toate documentele enuntaţe mai sus se pot consultata pe site-ul APIA - www.apia.org.ro - la secţiunea Măsuri de 
Sprijin şi IACS, subsecţiunea Măsuri delegate din PNDR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Petre Daea anunţă că s-au depus peste 11.000 de cereri pentru Programul Tomate 2018 
Programul Tomate susţinut de Ministerul Agriculturii va avea, în 2018, un număr de beneficiari cel puţin dublu 
faţă de anul trecut, a declarat, duminică, la Botoşani, ministrul Petre Daea. 
 
Potrivit acestuia, anul trecut, în program au fost incluşi peste 4.300 de producători de roşii, iar în 2018 există deja 
11.000 de cereri de finanţare. 
 
"Programul Tomate merge. Deja sunt pe piaţă producători cu tomate obţinute în spaţiile protejate din partea de 
sud a ţării, în mod deosebit din zonele consacrate. Este mai mult decât o dublare a numărului de fermieri, ceea ce 
demonstrează valabilitatea programului, ceea ce înseamnă că oamenii au fost mulţumiţi, li s-a dat subvenţia la 
timp, ajutorul este stimulativ şi iată că interesul s-a multiplicat", a afirmat Daea. 
 
Schema de minimis este similară anului 2017 şi se va implementa de către direcţiile pentru agricultură judeţene, 
iar potenţialii beneficiari sunt producătorii agricoli persoane fizice care deţin atestat de producător, producătorii 
agricoli persoane fizice autorizate, întreprinderi individuale şi întreprinderi familiale, constituite potrivit OUG nr. 
44/2008, producătorii agricoli persoane juridice. 
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Valoarea ajutorului de minimis este de 3.000 euro/beneficiar/an. Sumele se plătesc într-o singură tranşă. Pentru o 
evaluare eficientă a producţiei de tomate, a fost inclusă în cerere obligativitatea producătorilor ca la finalul 
recoltării să comunice direcţiilor agricole cantitatea totală obţinută pe suprafaţa de 1.000 mp. 
 
Pentru a fi eligibili acordării acestei forme de sprijin financiar pentru cultura de tomate, beneficiarii trebuie să 
îndeplinească cumulativ următoarele condiţii: să deţină o suprafaţă cultivată cu tomate în spaţii protejate de 
minimum 1.000 mp, marcată la loc vizibil, cu o placă indicator inscripţionată "Program susţinere tomate, 2018" şi 
să menţioneze numărul cererii depuse pentru obţinerea finanţării; să obţină o producţie de minimum două kg de 
tomate/mp şi să facă dovada producţiei realizate prin documente justificative privind comercializarea producţiei; 
să fie înregistraţi în evidenţele Registrului agricol deschis la primăriile în a căror rază administrativ-teritorială se 
află suprafeţele cultivate cu tomate în spaţiile protejate în anul de cerere; să valorifice producţia în perioadele 
ianuarie-mai inclusiv şi/sau noiembrie-20 decembrie, inclusiv.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Inflaţia a atins maximul ultimilor cinci ani: 5,2% în aprilie 
Media generală a scumpirilor - inflaţia - a urcat în luna aprilie 2018 la 5,2% faţă de aprilie 2017, înregistrând un 
record al ultimilor 5 ani, iar faţă de luna martie 2018 creşterea a fost, în aprilie, de 0,5%, arată datele comunicate 
luni de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
O rată anualizată a inflaţiei de 5,2% nu a mai fost consemnată din luna aprilie a anului 2013. 
Potrivit INS, rata medie a inflaţiei în ultimele 12 luni (aprilie 2017 - aprilie 2018) faţă de precedentele 12 luni 
(aprilie 2016 - aprilie 2017), calculată pe baza IPC, a fost de 2,8%. 
Determinată pe baza IAPC, rata medie a fost, în aprilie, de 4,3%. 
Creşterile anualizate de preţuri au fost, în aprilie, de 4% la mărfurile alimentare, de 7,2% la mărfuri nealimentare 
şi de 2,8% la servicii. 
Banca Naţională a României (BNR) a majorat uşor, de la 3,5% la 3,6% prognoza de inflaţie pentru luna decembrie 
2018, menţinând-o la 3% pe cea pentru decembrie 2019. Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, a explicat că 
majorarea salariilor este inevitabilă, dar se va reflecta în preţuri. 
„Nu cred că cineva mai poate opri creşterile de salarii în România, putem doar să le temperăm. Banca Naţională 
nu se împotriveşte creşterilor de salarii, dar cerem de fiecare dată atenţie şi iar atenţie. Cum vreţi să-i oprim pe 
medici să plece, dacă nu le mărim salariile? Cum să oprim corupţia în spitale, dacă nu prin creşteri de salarii? Dar 
trebuie să fim atenţi, că majorările de salarii, create de tensiunile de pe piaţa muncii, se vor reflecta mai devreme 
sau mai târziu în preţuri”, a spus marţi, Mugur Isărescu, la conferinţa de prezentare a Raportului asupra inflaţiei 
pe trimestrul I 2018. 
În ediţia anterioară a Raportului, prognoza de inflaţie pentru decembrie 2018 era de 3,5%, cu un vârf de 5% în 
trimestrul II; în actuala ediţie, prognoza pentru decembrie este de 3,6%, cu oscilaţii în jurul valorii de 5% în 
trimestrele II şi III, urmată de o temperare în trimestrul IV. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România confirmă că s-a opus unei DECLARAŢII UE de condamnare a mutării Ambasadei SUA la Ierusalim. 
MAE: Textul era lipsit de echilibru / Iohannis îl va chema pe Meleşcanu pentru explicaţii 
MAE a anunţat sâmbătă că propunerea Serviciului European de Acţiune Externă de adoptare a unei declaraţii 
comune a Uniunii Europene cu privire la mutarea ambasadelor unor state membre de la Tel Aviv la Ierusalim, 
printre care şi România este una lipsită de echilibru, cu accent doar pe un element. 
"Ţinând cont de contextul regional deosebit de complicat şi în urma unei analize complexe a textului propus 
aprobării statelor membre de către Serviciul European de Acţiune Externă, la nivelul MAE s-a considerat că textul 
este unul lipsit de echilibru, prin punerea accentului pe un singur element, respectiv mutarea reprezentanţelor 
diplomatice europene în Israel la Ierusalim. Menţionăm, de asemenea, că poziţii similare au fost adoptate şi de 
alte state membre UE, Ungaria şi Cehia. În urma procesului de analiză desfăşurat la nivelul SEAE, s-a convenit 
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transmiterea unei declaraţii în numele Înaltului Reprezentant Federica Mogherini", a precizat Ministerul Afacerilor 
Externe, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Autoritatea Palestiniană a condamnat, sâmbătă, poziţia adoptată de România, Cehia şi Ungaria, care au au blocat 
planurile de adoptare a unei declaraţii comune a Uniunii Europene prin care se condamna mutarea Ambasadei 
SUA de la Tel Aviv la Ierusalim, relatează agenţia Wafa. 
”Poziţia celor trei state intră în contradicţie totală cu politica UE şi reprezintă o încălcare clară a dreptului 
internaţional, a rezoluţiilor ONU, a convenţiilor de la Geneva şi a principiilor drepturilor omului”, se arată într-un 
comunicat emis de ministerul de Externe al Autorităţii Palestiniene. 
Potrivit comunicatului, Autoritatea Palestiniană mulţumeşte statelor care au susţinut declaraţia de condamnare a 
mutării ambasadei SUA la Ierusalim şi consideră România, Ungaria şi Cehia responsabile pentru blocarea adoptării 
acestei declaraţii şi pentru toate consecinţele care vor urma. 
România, Cehia şi Ungaria au blocat planurile de adoptare a unei declaraţii comune a Uniunii Europene prin care 
se condamna mutarea Ambasadei SUA de la Tel Aviv la Ierusalim, potrivit postului israelian Channel Ten, care 
citează surse diplomatice. 
Diplomaţi europeni şi oficiali israelieni au afirmat că declaraţia comună, elaborată la iniţiativa Franţei, ar fi urmat 
să prezinte un front unit european împotriva acţiunii Washingtonului. Potrivit televiziunii, declaraţia comună ar fi 
subliniat că Ierusalim ar trebui să fie capitala a două state - Israel şi Palestina, statutul oraşului ar trebui rezolvat 
doar în urma negocierilor de pace, iar ţările UE nu vor urma exemplul SUA privind mutarea ambasadei la 
Ierusalim. 
Pe 28 aprilie, ambasadorul palestinian la Bruxelles a susţinut că Federica Mogherini, înaltul reprezentant UE 
pentru Afaceri Externe, a afirmat că niciun stat membru UE nu va acţiona împotriva consensului european privind 
menţinerea ambasadelor la Tel Aviv, informează agenţia palestiniană de ştiri WAFA. 
Abdul Rahim Farra, ambasadorul palestinian de la UE, a relatat pentru postul Voice of Palestine că Mogherini a 
făcut aceste declaraţii în cursul unei întrevederi la Bruxelles cu reprezentanţii Organizaţiei pentru Cooperarea 
Islamică, la care a participat şi Riyad Malki, ministrul palestinian de Externe. 
Mogherini ar fi declarat că, deşi UE nu are drept de veto în acestă chestiune asupra vreunui stat membru, totuşi 
nicio ţară din Blocul comunitar nu va acţiona împotriva consensului european pe acestă temă, potrivit oficialului 
palestinian. 
Acesta a mai afirmat că Mogherini a subliniat că discuţiile despre unele state membre UE care ar dori să-şi mute 
ambasadele la Ierusalim nu sunt nimic mai multe decât vorbe. 
Iohannis îl va chema pe Meleşcanu pentru explicaţii privind delimitarea României de declaraţia UE 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că îl va chema pe ministrul de Externe Teodor Meleşcanu pentru explicaţii 
privind poziţia ministerului cu privire la delimitarea României de declaraţia comună a UE referitoare la mutarea 
unor ambasade ale statelor membre la Ierusalim. 
"Acum, despre cea mai recentă speţă cu declaraţia care a fost pregătită de Serviciul de Acţiune Externă a UE, o să-
l chem pe ministrul de Externe ca să îmi explice ce şi cum s-a discutat şi care a fost motivaţia pentru măsura care 
s-a luat, iar în privinţa mutării ambasadei nu s-a făcut absolut niciun pas în nicio direcţie. Ambasada nu poate să 
fie mutată fără acordul meu, indiferent cine ce spune", a declarat Klaus Iohannis, sâmbătă la Blaj. 
Întrebat dacă a fost consultat înainte de această decizie luată de România, şeful statului a răspuns: "Iată un nou 
exemplu cum PSD guvernează foarte prost. Aceşti pesedişti s-au folosit de lipsa unei clarităţi în legislaţia în vigoare 
şi au blocat un document european fără să se consulte cu preşedintele. Este a doua oară când încearcă să facă 
politică externă după ureche, aşa cum au făcut cu salarizarea, şi iese prost. Prin blocarea unei declaraţii, România 
este adusă în marginea Uniunii, alături de nişte ţări faţă de care am tot respectul, dar sunt eurosceptice. Măsurile 
antieuropene care vin pe linia PSD, acestă măsuri riscă să ne scoată realmente din Europa. Nu e admibisil ca PSD 
să ia anumite decizii din ce în ce mai des, care sunt convins că sunt dictate de la nivelul aprtidului şi nu guvernului 
şi să ne readucă în marginea Europei. Românii îşi doresc să fie parte integrantă a Europei." 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ATAC LA PARIS | Un bărbat a înjunghiat mai mulţi trecători, în zona Operei: o persoană a fost ucisă, iar alte 
patru, rănite. Agresorul, împuşcat / Stat Islamic a revendicat atacul / Mesajul transmis de Macron  
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O persoană a fost ucisă, iar alte patru, rănite, după ce un bărbat a atacat, sâmbătă seară, cu un cuţit, mai mulţi 
trecători, în Paris, în apropierea Operei, o zonă foarte frecventată de turişti, au anunţat autorităţile franceze, 
potrivit reuters.com. Atacatorul a fost împuşcat mortal de poliţişti. 
Atacatorul a strigat “Allah Akbar”. Procurorul francez Francois Molins a declarat reporterilor că unitatea anti-
terorism va lansa o investigaţie, ţinând cont de modul de operare al agresorului. 
Preşedintele Emmanuel Macron a lăudat poliţiştii pentru “neutralizarea teroristului”. Franţa “nu va ceda niciun 
centimetru duşmanilor libertăţii”, a scris Macron pe Twitter. 
Premierul francez Edouard Philippe a precizat că primul apel la poliţie a fost primit la ora 20.47 (Ora României), iar 
forţele de ordine l-au ucis pe atacator la câteva minute distanţă. 
Identitatea atacatorului şi motivele care au stat la baza atacului nu a fost încă stabilite. 
Stat Islamic a revendicat atacul, într-o postare via agenţia Amaq. 
"Autorul atacului din Paris este un soldat al Stat Islamic, iar operaţiunea a fost desfăşurată ca represalii împotriva 
statelor coaliţiei internaţionale antijihadiste din Irak şi Siria”, a relatat agenţia Amaq, ce aparţine grupării 
teroriste. 
“O persoană a atacat cinci oameni în districtul II din Paris. Poliţia a intervenit imediat” a declarat anterior Pierre 
Gaudin, oficial al poliţiei. 
“Individul a murit. O altă persoană şi-a pierdut viaţa din cauza rănilor grave”, a adăugat acesta. 
Ministrul francez de interne, Gerard Collomb, l-a numit un atac “odios”.  
Gerard Collomb a confirmat anterior că a fost un atac în Paris şi a anunţat că sunt victime, fără a da alte detalii.  
Martorii vorbesc de momente de panică şi descriu cum oamenii, speriaţi, au început să fugă de pe stradă pentru a 
se ascunde în restaurante, scrie BBC. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Anunț surprinzător din partea Coreei de Nord 
Coreea de Nord a anunţat că îşi va distruge situl pentru teste nucleare la sfârşitul acestei luni.  Este vorba despre 
locul unde au fost efectuate cele şase teste nucleare din ultimii 11 ani. 
Liderul nord-coreean deja spusese deja din aprilie că va închide centrul, dar surprinzător este că acum spune că îl 
va distruge și, mai mult, la eveniment sunt invitați să participe inclusiv jurnaliști occidentali. 
Operaţiunea va avea loc între 23 şi 25 mai. Poligonul nuclear va fi închis, tunelurile din munte în care erau 
păstrate rachetele vor fi aruncate în aer, de asemenea vor fi distruse posturile de observare, de securitate şi 
clădirile destinate cercetării. Toate astea, ca să arate că îşi respectă promisiunile de denuclearizare. 
Phenianul a anunţat că la eveniment pot participa şi jurnalişti din alte state, inclusiv din SUA, China, Marea 
Britanie, Rusia şi Coreea de Sud. 
Complexul, înconjurat de înălţimi greu de accesat, a fost săpat în adâncime sub un munte de granit de 2.000 de 
metri altitudine în Hamqyong-ul de Nord, provincie de nord-est la frontiera cu China. Este considerat locul ideal 
pentru a rezista forţelor declanşate de exploziile nucleare. 
 
Acest complex a început să fie folosit în octombrie 2006, odată cu primul test nuclear nord-coreean, în timpul lui 
Kim Jong-il, tatăl defunct al lui Kim Jong-un. De atunci, locul este monitorizat prin imagini de satelit. 
Unii experţi spun că ar fi vorba de o concesie de faţadă din partea Phenianului, deoarece complexul ar fi deja 
inutilizabil. Potrivit unor seismologi chinezi citaţi în aprilie pe site-ul Universităţii de Ştiinţă şi Tehnologie din 
China, ultimul test a provocat o prăbuşire de roci în interiorul muntelui, scrie Agerpres. 
(Sursa: Agerpres) 
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